



GLENDON

For immediate release: October 9, 1997

Contact: Theatre Glendon Box Office, 487-6822

## American Pie

Two plays written by Sam Shepard  
Co-Directed by Maria Gentle and Robert Wallace

Theatre Glendon is proud to present **American Pie** from November 3rd to the 8th, 1997. **American Pie** combines two early plays by Sam Shepard entitled *Red Cross* and *Icarus's Mother* in a full-length production that is both horrific and comic in nature. The two plays won Shepard an Obie award for their original Off-Broadway productions in 1965-66.

**Sam Shepard** is an acclaimed American playwright and actor whose plays blend popular images of the American West, rock 'n' roll, Hollywood films and science fiction into a provocative mix. Winner of the Pulitzer Prize for *Buried Child* (1978), **Shepard** returned to acting in the late 70's winning critical accolades for his performances in films such as *Days of Heaven* (1978), *Resurrection* (1980), *The Right Stuff* (1983), and *Fool for Love* (1985), which was based on his 1983 play of the same name.

**American Pie** offers the audience two of **Shepard's** early one-act plays that foreground techniques and themes he subsequently developed in his longer works. The plays make excellent use of extended monologues and bizarre behaviour to create highly theatrical representations of cultural fragmentation, personal uncertainty and ambiguous menace.

**American Pie** is the first production of Theatre Glendon's five play season presented under the auspices of the drama studies program by English 2530, a second year production class taught by Robert Wallace.

Performances for **American Pie** will run from Monday, November 3, to Saturday, November 8, at Theatre Glendon, 2275 Bayview Avenue (at Lawrence). All performances are at 8:00 p.m. Regular ticket prices are eight dollars; five dollars for students and seniors. For more information and ticket reservations, please call Theatre Glendon box office at (416) 487-6822. Please note that reserved tickets should be picked up by 7:30 p.m. on the performance day.

---

Programme D'Études  
d'art dramatique  
Drama Studies Programme

---

Collège universitaire Glendon  
Glendon College  
2275 Bayview Avenue  
Toronto, Ontario  
Canada M4N 3M6

---

Tél/Tel: (416) 487-6732  
Télec/Fax: (416) 487-6728  
6851

UNIVERSITÉ  
**YORK**  
UNIVERSITY



GLENDON

Publication immédiate : le 9 octobre 1997

Renseignements : Guichet du Théâtre Glendon 487-6822

### American Pie

Deux pièces de Sam Shepard

Mise en scène : Maria Gentle et Robert Wallace

Théâtre Glendon a le plaisir de présenter **American Pie** du 3 au 8 novembre 1997. Spectacle qui fait alterner l'horreur et la comédie, **American Pie** regroupe deux pièces des débuts de Sam Shepard. Intitulées *Red Cross* et *Icarus's Mother*, ces deux pièces ont valu à leur auteur un Prix Obie à leur création hors Broadway en 1965-1966.

**Sam Shepard** est un auteur dramatique et acteur à succès des États-Unis. Dans ses pièces se mêlent de façon provocante des images traditionnelles de l'Ouest américain, du rock and roll, des films d'Hollywood et de la science-fiction. Lauréat du prix Pulitzer en 1978 pour *Buried Child*, **Shepard** a recommencé à tourner au cinéma à la fin des années 70 où ses rôles dans *Days of Heaven* (1978), *Resurrection* (1980), *The Right Stuff* (1983) et *Fool for Love* (1985) lui ont attiré des critiques élogieuses.

Ce dernier film est d'ailleurs tiré de sa pièce parue en 1983 sous le même nom.

**American Pie** présente au public deux pièces en un acte des débuts de **Shepard** dans lesquelles l'auteur explore des techniques et des thèmes qu'il reprendra en les développant dans ses œuvres ultérieures. Les pièces utilisent à merveille les longues tirades et le comportement bizarre pour évoquer de façon très dramatique la fragmentation culturelle, l'incertitude personnelle et la menace diffuse.

**American Pie** est le premier des cinq spectacles de la saison présentés par Théâtre Glendon dans le cadre du programme d'art dramatique du département d'anglais (En2530), cours pratique de deuxième année enseigné par Robert Wallace.

Les représentations de **American Pie** auront lieu du lundi 3 novembre au samedi 8 novembre au Théâtre Glendon, 2275 avenue Bayview (à l'angle de l'avenue Lawrence), à 20 heures. Le prix d'entrée est de 8 \$ (tarif normal) et de 5 \$ (tarif étudiants et personnes âgées). Renseignements et réservation : guichet du Théâtre Glendon (416)487-6822. Passer au guichet avant 19 h 30, le jour du spectacle, pour prendre les billets réservés.

Programme D'Études  
d'art dramatique  
Drama Studies Programme

---

Collège universitaire Glendon  
Glendon College  
2275 Bayview Avenue  
Toronto, Ontario  
Canada M4N 3M6

---

Tél/Tel : (416) 487-6732  
Télécl/Fax : (416) 487-6728  
6851

UNIVERSITÉ  
**YORK**  
UNIVERSITY